
ЦЕНТРАЛНА ИЗБИРАТЕЛНА КОМИСИЯ 

 

 

ПРОТОКОЛ 

№ 384 

 

На 27 юли 2023 г. се проведе заседание на Централната 

избирателна комисия при следния 

 

ДНЕВЕН РЕД: 

 

1. Проект на решение относно заличаване на избран кандидат 

от списък Б, обявен с Решение № 1898-НС/06.04.2023 г. на ЦИК. 

  Докладва: Росица Матева 

2. Проекти на решения относно обявяване на народни 

представители в Четиридесет и деветото народно събрание. 

  Докладва: Росица Матева 

3. Доклади по административни преписки. 

  Докладват: Емил Войнов, Росица Матева,  

   Димитър Димитров, Елка Стоянова, Гергана  

   Стоянова, Георги Баханов, Камелия Нейкова,  

   Любомир Георгиев, Красимира Манолова –  

   директор дирекция „Администрация“. 

 

ПРИСЪСТВАХА: Камелия Нейкова, Димитър Димитров, 

Цветозар Томов, Емил Войнов, Росица Матева, Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Любомир 

Георгиев. 

ОТСЪСТВАТ: Севинч Солакова, Йорданка Ганчева, 

Красимир Ципов, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева. 

 

Заседанието бе открито в 11,00 ч. и председателствано от 

госпожа Камелия Нейкова – председател на Централната 
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избирателна комисия, и господин Емил Войнов – зам.-председател 

на Централната избирателна комисия. 

 

* * * 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Добър ден, колеги! 

Девет членове сме в залата – имаме кворум, и можем да открием и 

проведем заседанието днес. 

Поради отпуск отсъстват колегите Солакова, Ганчева, 

Стойчева, Ципов и Георгиева. 

Във връзка с отсъствието на госпожа Солакова и на 

основание чл. 8 от Правилника за организацията на дейността на 

Централната избирателна комисия определям господин Войнов – 

заместник-председател на ЦИК, да подписва документацията на 

ЦИК заедно с мен за времето на отсъствие на госпожа Солакова. 

Предлагам ви следния проект на дневен ред: 

1. Проект на решение относно заличаване на избран кандидат 

от списък Б, обявен с Решение № 1898/06.04.2023 г. на ЦИК с 

докладчик госпожа Матева. 

2. Проекти на решения относно обявяване на народни 

представители в Четиридесет и деветото Народно събрание с 

докладчик госпожа Матева. 

3. Доклади по административни преписки – докладват: 

господин Войнов, госпожа Матева, господин Димитров, госпожа 

Елка Стоянова, госпожа Гергана Стоянова, господин Баханов, 

господин Георгиев. 

След докладите на членовете на Централната избирателна 

комисия в тази точка ще докладва своите докладни записки 

директорът на дирекция „Администрация“. 

Имате ли предложения по дневния ред? Няма. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 
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Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, Цветозар 

Томов); против – няма. 

 

Госпожо Матева, заповядайте в точка първа: 

ПРОЕКТ НА РЕШЕНИЕ ОТНОСНО ЗАЛИЧАВАНЕ НА 

ИЗБРАН КАНДИДАТ ОТ СПИСЪК Б. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, докладвам ви заявление с вх. № 

НС-11-105/26.07.2023 г. от Владимир Славев Табутов с посочено 

ЕГН, с което заявява, че с Решение № 1898-НС/06.04.2023 г. ЦИК е 

обявила списък А и списък Б на основание чл. 298, ал. 3 от Изборния 

кодекс, където е включен в качеството му на кандидат за народен 

представител от коалиция „Продължаваме промяната – 

Демократична България“, в Четиридесет и деветото Народно 

събрание в Първи изборен район – Благоевградски, и заявява 

изричното си желание да не бъде обявяван за народен представител 

от Първи изборен район – Благоевградски, и желание да бъде 

заличен от списък Б, обявен с Решение № 1898. 

Колеги, предлагам ви проект на решение, което е във 

вътрешната мрежа в папка с моите инициали, с проектен номер 1924 

относно заличаването на Владимир Славев Табутов от списък Б, 

обявен с Решение № 1898-НС/06.04.2023 г., като Владимир Славев 

Табутов е под № 103 в списък Б на кандидатската листа на коалиция 

от партии „Продължаваме промяната – Демократична България“, в 

Първи изборен район – Благоевградски.  

На основание подаденото заявление, което ви докладвах, и на 

посочените в проекта правни основания ви предлагам да вземем 

решение, с което да заличим Владимир Славев Табутов с посочено 

ЕГН от списък Б под № 103, обявен с Решение № 1898 от 6 април в 

листата на коалиция от партии „Продължаваме промяната – 

Демократична България“, в Първи изборен район – Благоевградски. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания по този проект? 

Моля, режим на гласуване. 
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Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Цветозар Томов); против – няма. 

Решението е № 1947-НС/27.07.2023 г. 

Госпожо Матева, продължете. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, докладвам ви писмо от 

председателя на Народното събрание господин Желязков с вх. № 

НС-02-68/26.07.2023 г., с което са ни изпратени решения на 

Народното събрание, приети на 26 юли 2023 г., с които решения са 

прекратени пълномощията на основание чл. 72, ал. 1, т. 1 и ал. 2 от 

Конституцията на Република България на Андрей Атанасов Гюров, 

като народен представител от Първи изборен район – 

Благоевградски, съответно на Петър Пандушев Чобанов от Двадесет 

и шести изборен район – Софийски. 

На основание на тези решения ви предлагам Централната 

избирателна комисия да вземе решение, с което на мястото на 

Андрей Атанасов Гюров да бъде обявена като народен представител 

Димитрина Любомирова Хаджиева-Недина с посочено ЕГН, 

издигната от коалиция от партии „Продължаваме промяната – 

Демократична България“ в Първи изборен район – Благоевградски – 

проектният номер е 1920. 

Решението да се обнародва в „Държавен вестник“. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, 

Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, Цветозар 

Томов); против – няма. 

Решението е № 1948-НС/27.07.2023 г. 

РОСИЦА МАТЕВА: Следващият ми доклад е с проектен 

номер 1926 – проект на решение, с което да обявим Валентин 
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Йовков Тончев за народен представител на мястото на Петър 

Пандушев Чобанов от Двадесет и шести изборен район – Софийски. 

В проекта на решение е цитирано писмото на председателя на 

Народното събрание, с което ни е изпратено решението за 

прекратяване пълномощията на Петър Пандушев Чобанов и на 

посочените в проекта правни основания ви предлагам да обявим за 

народен представител Валентин Йовков Тончев с посочено ЕГН в 

Четиридесет и деветото Народно събрание от Двадесет и шести 

изборен район – Софийски. 

Решението се обнародва в „Държавен вестник“. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, пропуснах 

да посоча номер на предходното решение, с което обявихме за 

народен представител госпожа Недина. Номерът на решението е 

1948-НС. 

По този проект на решение има ли изказвания? Няма. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, 

Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, Цветозар 

Томов); против – няма. 

Решението е с № 1949-НС/27.07.2023 г. 

РОСИЦА МАТЕВА: Сега предлагам заедно да гласуваме две 

писма – едното до главния редактор на „Държавен вестник“, с което 

да изпратим току-що приетите решения: №№ 1948-НС и 1949-НС, за 

обнародване в „Държавен вестник“, както и писмо до председателя 

на Народното събрание, с което да му изпратим копие от Решение 

№ 1948-НС и Решение № 1949, с което сме обявили новите народни 

представители. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля, 

режим на гласуване. 

Гласували 8 членове на ЦИК: за – 8 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Камелия 
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Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, Цветозар Томов); 

против – няма. 

 

Продължаваме с трета точка: 

ДОКЛАДИ ПО АДМИНИСТРАТИВНИ ПРЕПИСКИ.  

Господин Войнов, заповядайте. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. Уважаеми колеги, постъпило е 

писмо от ОИК – Казанлък, с вх. № МИ-15-120-23/26.07.2023 г. С 

него приложено ни изпращат заверен препис от влязло в сила 

решение на ОИК – Казанлък, за предсрочно прекратяване 

пълномощията на кмета на село Дунавци, община Казанлък ведно с 

протокола от проведеното заседание и документите, установяващи 

основанието за предсрочното прекратяване. Докладвам го за 

сведение. 

Другият ми доклад е по писмо от областния управител на 

Русе с вх. № НС-05-77/26.07.2023 г. То е относно наше писмо, с 

което им изпратихме екземпляр от протокола за предаване и 

приемане на устройствата за видеонаблюдение от РИК – Русе, на 

„Информационно обслужване“ АД и указахме на областния 

управител екземпляр от протокола да бъде приобщен към архива на 

Районната избирателна комисия. 

С настоящото писмо областният управител ни уведомява, че 

комисия, определена с негова заповед, е осъществила достъп до 

архива на РИК. Приложен е и протокол – също за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

– господин Димитров. 

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Благодаря Ви, госпожо 

Председател. 

Колеги, с вх. № ЦИК-00-230-1/25.06.2023 г. сме получили 

писмо от „Информационно обслужване“ АД, с което сме 

информирани, че посочени служители от „Информационно 

обслужване“ АД ще изпълняват Договор № 14, който е за крипто 
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пула – докладвам за сведение и за приобщаване към файла на 

договора. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Извинявайте, 

колега Димитров, ще Ви помоля във връзка с изпълнението на 

Договор № 14 да възложите на директора на дирекция 

„Администрация“ да определи отговорно длъжностно лице, което 

ще следи за изпълнението на договора и да се направи досие, към 

което да се класира копие на цялата документация, с оглед 

проследимост на изпълнението, а и винаги да може да се направи 

справка по въпроси, свързани с крипто обмена, във връзка с 

европейските избори, защото тепърва ще се събира информация. 

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Има такава папка, но не знам дали 

в нея са всички получени съобщения. Да, така съм го резолирал „към 

досието на договора“ и трябва да е при някой от юрисконсултите. Не 

знам кой е определен.  

Приемам бележката и ще дам такова указание. 

Вторият ми доклад е с вх. № ЦИК-07-56-3 – това е втора 

покана да участваме в симпозиума, на който ще се раздават 

годишните награди на IСPS – мисля, че госпожа Ганчева втори път 

го е докладвала. Първия път го докладвах аз, това е трети път – за 

сведение. Това са ми докладите. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

– госпожа Матева. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, докладвам ви писмо с вх. № 

НС-04-02-274/25.07.2023 г. От СДВР във връзка с досъдебно 

производство ЗМ 5171/2023 г. по описа на СДВР, прокурорска 

преписка № 9644/2023 г. се изисква от Централната избирателна 

комисия да предостави в оригинал заявление по чл. 133 от Изборния 

кодекс, по образец на ЦИК, подадена от ПП „Български гласъ“, във 

връзка с участие в изборите за Народно събрание на 2 април 2023 г. 

Моли се за спешност. 

Във вътрешната мрежа в папка с моите инициали има проект 

на отговор с проектен номер 7311, с който се предлага да се изпрати 
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заверено копие на заявлението за регистрация на ПП „Български 

гласъ“ за участие в изборите за народни представители, като към 

преписката, включително е подготвено и копие от Решение 

№ 6/31.01.2023 г. на СГС за вписване в регистъра на политическите 

партии при Софийски градски съд на ПП „Български гласъ“. 

Разбира се, ако представим заявлението, допълнение към това 

заявление, подадено от представляващия партията, както и копие от 

решенията, заверени „вярно с оригинала“ от служител от звено 

„Регистри“, ще ги опишем в писмото, като предлагам да посочим, че 

оригиналите на относимите документи се намират в Централната 

избирателна комисия и можем да ги предоставим за проверка всеки 

работен ден от 10,00 ч. до 17,00 ч. след предварително уведомление. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 8 членове на ЦИК: за – 8 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Камелия 

Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, Цветозар Томов); 

против – няма. 

РОСИЦА МАТЕВА: Следващият ми доклад е писмо от 

Химикотехнологичен металургичен университет, 

научноизследователски сектор с вх. № ЦИК-00-242-2/26.07.2023 г.  

С това писмо, подписано от доц.         Т.,         главен асистент 

Я. и доц. С. ни се изпраща резултатът от извършения от 

Университета анализ. Публикуван е във вътрешната мрежа в папката 

с моите инициали под този номер. Може да се запознаете с резултата 

от анализа на двата вида хартия. При мен са предоставени данните и 

оригиналите на част от изследваните образци, снимани са и са 

качени във вътрешната мрежа, но можете да ги видите в папката. 

В тази връзка с вх. № ЦИК-00-242-1 от Университета са 

поискали да им изпратим данни за издаване на фактура, като 

незнайно защо с вх. № ЦИК-99-133 е заведена изпратената по 

електронна поща фактура. 
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Колеги, само като допълнение – в плика, който виждате, са 

ни върнати частите от изпратените образци, които не са използвани, 

така че ще ги предоставим за съхранение на Дария Шлосер, която е 

определена с решение на ЦИК да ги съхранява. 

Следващият ми доклад е въпрос, свързан с местните избори – 

вх. № МИ-22-38/27.07.2023 г.       З.            П. задава въпроса: може 

ли политическа партия, регистрирана в ЦИК, да участва в местна 

коалиция за избор на кмет на община, съответно кмет на кметство и 

самостоятелно за общински съветници на предстоящите местни 

избори? 

Отговорът по принцип е да – може политическа партия, 

регистрирана в ЦИК, да участва в състав на местна коалиция за 

избор на кмет на община и на кмет на кметство, друга местна 

коалиция, а самостоятелно да участва в изборите за общински 

съветници на предстоящите избори. 

Предлагам да добавим този въпрос към масива от отговори, 

които ще одобрим днес, за да бъде публикуван. Може би трябва да 

вземем решение и във връзка с предходните въпроси дали ще 

отговаряме на имейлите на лицата, които са ги задали, или просто 

ще ги оставим за сведение.  

Другото ми предложение по-скоро е, одобрявайки масива с 

въпроси и отговори, които ще бъдат публикувани на нашата 

интернет страница в рубриката „Въпроси и отговори“, да 

публикуваме съобщение на страницата, че в Местни избори 2023 г. 

„Въпроси и отговори“ могат да намерят отговори на поставените от 

тях пред ЦИК въпроси. Може би така е по-добре, отколкото на всеки 

поотделно да отговаряме. 

Последно, ако сте съгласни с това, ще го гласуваме като 

съобщение, когато одобрим рубриката „Въпроси и отговори“, тоест 

този въпрос ще остане в момента за сведение.  

Последно, в моя папка в първия файл е пост „Местни 

избори“. Предлагам ви да одобрим – използвана е визията, която 

вече сме одобрили, трети пост, който да бъде публикуван на 
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фейсбук страницата на ЦИК, както и да бъде изпратен заедно с 

предходните два, периодично да се изпращат на медиите чрез 

имейл-адресите им, като този е за пояснение, че в населени места, в 

които има над 100 души население с постоянен адрес към датата на 

обнародване на указа на президента за насрочване на изборите, ще 

се избира кмет на кметство. 

Моля да го видите. Той е на базата на един от отговорите, 

който ще публикуваме, но е малко по-лек вариант на отговор. Ако го 

одобрим днес, да може да бъде публикуван и изпратен за 

разпространение през медиите. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, по 

предложението на госпожа Матева има ли изказвания, или 

предложения по текста със съответната редакция, която беше 

обсъдена, и да се публикува на определените за публикуване места 

във връзка с разяснителните материали на ЦИК. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, 

Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева и Цветозар 

Томов); против – няма. 

Следващ докладчик – госпожа Елка Стоянова. 

Определям господин Войнов да води заседанието за малко. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Колеги, докладвам постъпило писмо-

запитване от община Ценово, област Русе от секретаря на община 

Ценово, в която тя ни моли за писмен отговор на запитване, на което 

е получила отговор в заседание на Централната избирателна 

комисия. Докладвам го само за сведение и запознаване, тъй като 

днес получих преписката. След като се запозная, в следващото 

заседание ще докладвам проект на писмен отговор до госпожата. 

Докладвам преписка с вх. № ЦИК-00-246, към която има 

приложение с индекс 1. Цитираният номер се отнася до представена 

ни от Съюза на глухите в България препоръка по отношение на 

предстоящата подготовка за изборите. 
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Моля да се запознаете, тъй като изложението към писмото е 

обстоятелствено и съдържа предложения, които Централната 

избирателна комисия трябва да обсъди на работна група, да обмисли 

и да прецени какво да бъде взето като мярка – вх. № ЦИК-00-246, и 

вх. № ЦИК-00-246-1 с приложение на предложенията на Съюза на 

глухите в България. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, във връзка 

с доклада на колегата Стоянова ви информирам, че във вчерашния 

ден в Министерството на труда и социалната политика колегите 

госпожа Матева, господин Димитров, госпожа Елка Стоянова, 

госпожа Гергана Стоянова и аз присъствахме на среща, 

организирана от Министерството на труда и социалната политика с 

представители на Съюза на слепите, Съюза на глухите с оглед 

препоръките на омбудсмана на републиката за осигуряване на 

условия за упражняване правото на глас на хора с увреждания. 

За съжаление, на тази среща не присъстваше представител на 

ръководството на Министерството на труда и социалната политика, 

както казаха присъстващите, поради възникнали служебни 

ангажименти. Много се надявам в продължение на тази тема 

ръководството на Министерството да се ангажира в по-голяма 

степен, така че да намерим общо управленско решение. Иначе, 

предложенията, които в писмен вид ни депозираха, са свързани с 

мерки, една част от които Централната избирателна комисия 

предвижда в Методическите указания и в принципните решения при 

организация на съответния вид избори. Има и други предложения, 

които можем да обсъдим и съвместно с Министерския съвет, който е 

натоварен от законодателя с организационно-техническата 

подготовка на изборите, да намерим съвместно решение, така че 

дори частично да бъдат възприети част от предложенията на хората 

с увреждания. Само за информация исках да ви кажа това, а иначе 

ще обсъдим в работна група представените предложения от двата 

съюза. Благодаря. 
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ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Следващ 

докладчик – колегата Гергана Стоянова. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, докладвам ви за запознаване 

писма от Министерството на външните работи, с вх. № НС-04-01-

92/25.07.2023 г. във връзка с изискани от разследващ орган 

документи, касаещи изборни книжа във връзка с избирателни секции 

в чужбина на предходно проведени избори на 2 октомври 2022 г. 

Докладвам го за запознаване и считам, че трябва да обсъдим на 

работна група съдържанието на отговора, който следва да изпратим. 

Предполагам, че ще има и последващи писма със същото 

съдържание. 

Следващият ми доклад е свързан с 

административнонаказателна преписка, която беше изпратена от 

РИК – Стара Загора, на основание чл. 62 от Изборния кодекс за 

продължаване на административнонаказателното производство след 

приключване на правомощията и работата на Районната избирателна 

комисия. 

В моя папка е налично писмо с проектен номер 7313 до 

областния управител на Стара Загора. Тази преписка да бъде 

комплектувана и изпратена предвид разпоредбите на Кодекса 

относно административнонаказващия орган, да бъде изпратена по 

компетентност до областния управител на Стара Загора, като ще 

бъде резолирано и възложено на администрацията да бъде 

комплектувана цялата преписка ведно с подготвеното и вече 

докладвано от мен становище по така представената ни преписка. 

Моля да се запознаете с текста на писмото и да бъде 

гласувано изпращането му заедно с административнонаказателната 

преписка. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. 

Становище по проекта на писмо? Не виждам. 

Моля, процедура по гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан 
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Чаушев, Камелия Нейкова, Росица Матева и Цветозар Томов); 

против – няма. 

Следващ докладчик – колегата Баханов. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Уважаеми колеги, докладвам ви вх. № 

МИ-15-120-22/26.07.2023 г. От ОИК – Благоевград, е постъпило 

писмо до Централната избирателна комисия, с което ни изпращат 

Решение № 50-МИ/21.07.2023 г. на ОИК – Благоевград.  

Молят за внимание относно констатиране прекратяване 

пълномощията на общински съветник и обявяване на следващия в 

листата за избран. Това решение на колегите, накратко да го 

прочета, тъй като, мисля, че е същото или съвпада с казуса Никола 

Козлево от миналата седмица. 

В решението е описано, че в ОИК – Благоевград, е постъпило 

писмо от КПКОНПИ с техен изх. номер, което е заведено във 

входящия регистър на ОИК. Към писмото не са били приложени 

никакви документи и ОИК – Благоевград, е разгледала писмото на 

свое нарочно заседание, проведено на 4 юли 2023 г. 

След запознаване с посочените по-горе писмени 

доказателства ОИК – Благоевград, е приела протоколно Решение № 

1 от 4 юли 2023 г. и е изискала от КПКОНПИ да изпрати документи, 

удостоверяващи наличие на обстоятелства, довели до предсрочно 

прекратяване пълномощията на общинския съветник госпожа 

Шаркова с посочено ЕГН, в хипотезите, описани в чл. 30, ал. 4, т. 11 

от ЗМСМА. 

В ОИК – Благоевград, е постъпило ново писмо от КПКОНПИ 

с техен изходящ номер във входящия регистър на ОИК и са 

приложени документи: заверено копие на писмо от 

Административен съд – Благоевград, по адм. дело № 1032/2021 г.; 

заверено копие на решение на КПКОНПИ с дата 29.9.2021 г.; 

заверено копие на решение по адм. дело № 1032 по описа на 

Административен съд – Благоевград и заверено копие на решение по 

касационно адм. дело № 7390/2022 г. на ВАС. 
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Общинската избирателна комисия е разгледала постъпилите 

документи на свое нарочно заседание, проведено на 21 юли 2023 г.  

След запознаване с тези документи ОИК – Благоевград, е 

установила, че с решение на КПКОНПИ от 29.09.2021 г. Комисията 

се е произнесла по реда на чл. 71., ал. 1, т. 1 от Закона за 

противодействие на корупцията и за отнемане на незаконно 

придобито имущество, по сигнал с регистрационен номер от 18 май 

2021 г., като сигналът е подаден срещу госпожа           Ш. в 

качеството и на общински съветник в Общинския съвет на община 

Благоевград. 

От събраните в хода на административното производство 

доказателства КПКОНПИ е установила от фактическа страна 

релевантните за казуса обстоятелства и е достигнала до правните 

изводи, че след като е гласувала Решение № 369 по Протокол № 16 

от 13 ноември 2020 г. и Решение № 439 по Протокол № 18 от 

22.12.2020 г. на Общински съвет Благоевград,           В. Ш. в 

качеството й на общински съветник и лице, заемащо висша 

публична длъжност по смисъла на разпоредбите на ЗПКОНПИ, е 

извършила нарушение на разпоредбата на чл. 56 от същия, според 

която лице, заемащо висша публична длъжност, няма право при 

изпълнение на задълженията си да гласува в частен интерес. 

С Решение № РС-451-21-075 на КПКОНПИ от 29.09.2021 г. 

Комисията е установила конфликт на интереси по отношение на В. 

Ш. 

Недоволна от решението на КПКОНПИ същата е инициирала 

съдебно производство по контрол на произнесения административен 

акт на Комисията и е образувано дело № 1032/2021 г. по описа на 

Административен съд – Благоевград. 

В резултат с Решение № 910/2022 г., постановено по адм. 

дело № 1032/2021 г. Административен съд – Благоевград, жалбата на 

В.          Ш.          е отхвърлена като неоснователна и съответно 

решението на КПКОНПИ от 29.09.2021 г. е потвърдено. 
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Пред Върховния административен съд е образувано 

касационно адм. дело № 7390/2022 г. с предмет решението, 

поставено от Административен съд – Благоевград, и с Решение 

№ 5901 от 5 юни 2023 г., постановено по адм. дело № 7390/2022 г. 

по описа на ВАС, върховните административни съдии са оставили в 

сила решението на Благоевградския административен съд. 

При този изход на спора решението на КПКОНПИ от 

29.09.2021 г., с което Комисията е установила конфликт на интереси 

по отношение на общинската съветничка, е влязло в законна сила. 

Колегите в решението са описали, че съгласно чл. 87, ал.1, т. 

24 от Изборния кодекс, ОИК е длъжна да произнесе решение, с 

което да прекрати предсрочно пълномощията на общинския 

съветник и да обяви за избран следващия кандидат в съответната 

листа и следва да разполага с документите, удостоверяващи 

съответните обстоятелства. Приложените документи са именно 

удостоверяващи настъпили факти и обстоятелства, на основание на 

които по закон предсрочно са прекратени пълномощията на 

общински съветник – основание по чл. 30, ал. 4, т. 11 от ЗМСМА. 

След като установява, че Валентина Шаркова е обявена за 

избрана за общински съветник от листата на партия Земеделски 

съюз „Александър Стамболийски“ в произведените на 27 октомври 

2019 г. избори за общински съветници в Общински съвет на община 

Благоевград, с Решение № 280-МИ/29.10.2019 г., и след като е 

направила справка чрез „Информационно обслужване“ АД относно 

подреждането на кандидатите на партия Земеделски съюз 

„Александър Стамболийски“ в листа А и листа Б на партията, ОИК е 

установила кой е в листата на партията, който следва да бъде обявен 

за избран за общински съветник от листа Б, поради което на 

основание чл. 87, ал. 1, т 1 и т. 24 във връзка с чл. 458 от Изборния 

кодекс и чл. 30, ал. 7 във връзка с чл. 30, ал. 4, т. 11 от ЗМСМА и във 

връзка с Решение № 1134-МИ/14.04.2022 г. на ЦИК при спазване на 

законоустановения кворум се е провело гласуване за предложението 

за прекратяване и против предложението. 
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Уважаеми колеги, на заседанието на ОИК – Благоевград, са 

присъствали 8 членове, като четири са гласували „за“ и четири –

„против“ прекратяване пълномощията, поради което ОИК 

постановява решение за отхвърляне поради липса на кворум за 

взимане на решение по чл. 85, ал. 4 от Изборния кодекс. Копие от 

решението да се изпрати за сведение на председателя на Общински 

съвет Благоевград и на ЦИК. Същото е взето в 18,10 ч. на 21 юли 

2023 г. 

Уважаеми колеги, считам, че отново сме изправени пред 

хипотезата на предсрочно прекратяване правомощията на общински 

съветник на основание чл. 30, ал. 4, т. 11 от ЗМСМА, а именно 

влязло в сила решение на КПКОНПИ за установяване конфликт на 

интереси по отношение на общински съветник. 

Както казах преди малко, колегите са се разделили в 

гласуването си. От 13 членове на ОИК – Благоевград, на това 

заседание са присъствали 8 членове, като четири са гласували „за“ и 

четири „против“.  

Съобразно досегашната практика на ЦИК по отношение на 

такива казуси съм подготвил писмо във вътрешната мрежа в папка с 

мои инициали до ОИК – Благоевград, в което им посочваме, че във 

връзка с получено в Централната избирателна комисия писмо с 

приложено Решение № 50-МИ/21.07.2023 г., и след като сме се 

запознали със същото и с приложените документи, а именно 

решенията на КПКОНПИ, на Административен съд – Благоевград, и 

решението на Върховния административен съд, с което се 

потвърждава решението на Административен съд – Благоевград, с 

което пък е потвърдено отхвърляне жалбата на общинския съветник 

и потвърдено решението на КПКОНПИ за установяване конфликт на 

интереси по повод на този общински съветник, да им изпратим 

писмо, с което да им укажем да преразгледат приетото Решение № 

50-МИ, като съобразят, че в хипотезата на чл. 30, ал. 4, т. 11 от 

ЗМСМА Общинската избирателна комисия действия при условията 

на обвързана компетентност с оглед наличие на влязло в сила 
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решение на КПКОНПИ и че съгласно чл. 30, ал. 4, т. 11 от ЗМСМА, 

ОИК обявява прекратяване пълномощията на общински съветник. 

В случай на неизпълнение на задълженията на ОИК ще бъде 

ангажирана административнонаказателна отговорност по чл. 495, 

ал. 2 от Изборния кодекс. 

Моля да се запознаете с преписката. Ако е нужно време на 

колегите, това е предложението ми. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колеги, 

чухте доклада на колегата Баханов. 

Има ли изказвания по проекта на писмо? Не виждам. 

Моля, процедура по гласуване. 

Гласували 8 членове на ЦИК: за – 8 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия 

Нейкова, Любомир Георгиев и Цветозар Томов); против – няма. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Уважаеми колеги, ще ви моля да насоча 

вашето внимание към вх. № МИ-15-120-20/24.07.2023 г. – 

запитването на ОИК – Медковец. Става въпрос за едно решение на 

ОИК № 129-МИ от 6 юли  2023 г., с което, както си спомняте, 

колегите ни са взели решение за прекратяване пълномощията на Й. 

А., избран за общински съветник в Общински съвет Медковец, 

издигнат от местна коалиция ДПС (НДСВ-Новото време) и са 

обявили за общински съветник следващия от листата, издигнат от 

местна коалиция ДПС (НДСВ-Новото време). 

В писмото си колегите ни уведомяват, че избраният 

общински съветник               Й.       А.   не се е явил на редовно 

заседание на Общинския съвет, за да положи клетвата по чл. 30, ал. 1 

от ЗМСМА. 

Предвид гореизложеното ни уведомяват, че ОИК се е събрала 

на 6 юли 2023 г. и е изляза с Решение № 129, с което обявява 

следващия в листата за общински съветник. 

Уведомяват ни също така, че ОИК – Медковец, е изпратила 

уведомителни писма до Й.              Г. и                  Е. И. заедно с 

решението на ОИК. От госпожа Иванова се е върнала обратната 
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разписка, че е получила писмото и е уведомена, но от господин   А. 

се връща писмо с уведомление от „Български пощи“, че „лицето 

отсъства и е в чужбина“. 

ОИК се обръща към нас с молба да им укажем какви 

действия да предприемат относно уведомяването на            Й.        Г., 

за да се спази 7-дневният срок за обжалване и да могат в срок да 

уведомят Общинския съвет, който пък от своя страна да насрочи 

заседание за полагане на клетва по чл. 30, ал. 1 от ЗМСМА на 

следващия избран съгласно тяхното решение. 

Към писмото са приложени Протокол № 39 от 6 юли 2023 г., 

от който е видно, че общински съветник           Й.      Г. е бил избран 

от местната коалиция ДПС (НДСВ-Новото време) с решение на ОИК 

– Медковец.  

На проведеното заседание на 29.06.2023 г. в 14,00 ч. 

избраният за общински съветник Г. не се явява и не е положил 

клетвата по чл. 32, ал. 1 от ЗМСМ и не е посочил основание да е 

възпрепятстван за участие в заседанието и до момента на 

уведомяване на ОИК – Медковец. 

ОИК – Медковец, намира, че избраният за общински 

съветник Й.           Г. от листата на местна коалиция не е положил 

клетвата и не са на лице основанията по чл. 23, ал. 2, изречение 2 от 

ЗМСМА, която следва да се прилага и по отношение на избрания с 

последващо решение на ОИК – Медковец, общински съветник, тъй 

като не е бил възпрепятстван за това и съгласно чл. 30, ал. 1 от 

ЗМСМА по отношение на него не са възникнали пълномощия на 

общински съветник. 

Предвид гореизложеното и в изпълнение на правомощията си 

ОИК следва да обяви за избран за общински съветник следващия в 

листата на местната коалиция и решението им е да прекрати 

пълномощията на       Й.           Г., избран за общински съветник на 

община Медковец, и обявява за общински съветник в община 

Медковец следващия в листата. 
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Решението подлежи на обжалване – изрично е посочено, по 

реда на чл. 459 от Изборния кодекс в 7-дневен срок от обявяване на 

решението. Също така е приложено и писмо от ОИК – Медковец, до 

Й.      Г.            А.– датата на връщането е 14 юли 2023 г., с 

отбелязано „отсъства – чужбина“. 

Получена е обратна разписка до ОИК – Медковец, от Е.          

И., която е получила същата, но не е видно на коя дата. Изпратено е 

на 19 юли 2023 г. до госпожа                   И., а до            Й.           А. е 

на 7 юли 2023 г. 

Също така е изпратено и писмо МИ-15-120-20/11.07.2023 г. 

до Централната избирателна комисия относно уведомяване за 

неявяване на новоизбран общински съветник. Уведомяват ни, че във 

връзка с писмо на Общински съвет Медковец избраният за 

общински съветник              Й.        А. не се е явил на редовно 

заседание да положи клетва.  

Предвид гореизложеното ни уведомяват, че ОИК – Медковец, 

са се събрали на 6 юли и са излезли с решение, с което обявяват Е. 

И. за общински съветник. Това е цялата преписка. 

Колеги, виждам, че решението на ОИК е от 6 юли 2023 г. 

Предполага се, че точно това решение колегите от ОИК – Медковец, 

са направили усилия и са го изпратили, първо, на          Й.               А., 

но тъй като на 14 юли се е върнала обратната разписка с 

отбелязване, че е в чужбина, на 19 са изпратили на следващата в 

листата. Това решение е изпратено и на двамата с оглед на 

обжалването. 

Моето становище е, ако колегите го споделят, че, както е 

отбелязано в самото решение, същото подлежи на обжалване в 7-

дневен срок от обявяването му. Аз поне не видях някъде задължение 

на ОИК да изпраща до лицата на адресите им въпросното решение и 

едва след това да тече 7-дневният срок за обжалването от същото 

лице. Това е моето становище. Чакам становище от колегите, ако 

има различно от това. 
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Подготвил съм писмо във вътрешната мрежа. Моля да го 

погледнете и ако нямате предложения или допълнения, да го 

подложите на гласуване. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания по проекта на отговор до ОИК – Медковец? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева и 

Цветозар Томов); против – 1 (Ерхан Чаушев). 

Колеги, в тази точка ви докладвам писмо с вх. № МИ-26-

15/26.07.2023 г. от Печатницата на БНБ, което е в отговор на наше 

писмо с вх. № МИ-26-14/25.07.2023 г., с което ни изпращат описание 

към печатните образци на ролките със специализирана хартия с 

бюлетини от машинно гласуване, които ни бяха предоставени 

миналата седмица.  

Моля да се запознаете и за обсъждане в работна група, като в 

следобедната част ще ви предложа и проект на писмо до 

Печатницата на БНБ. 

Следващият ми доклад е отново от Печатницата на БНБ –  

писмо, с вх. № МИ-26-16/27.07.2023 г., което освен до Централната 

избирателна комисия е адресирано и до председателя на Народното 

събрание, до министър-председателя, в копие до президента на 

републиката.  

Моля да се запознаете и ще ги обсъждаме заедно. 

Колеги, докладвам ви писмо с вх. № МИ-25-1/25.07.2023 г. от 

„Информационно обслужване“ АД относно банер на разяснителната 

кампания на Централната избирателна комисия. Извън всички  

папки е самото писмо на „Информационно писмо“ АД във формат, 

от който да е удобно на всеки един от вас да отвори адреса на 

страницата, където може визуално да се запознаете с динамичния 

банер. Моля да го погледнете. 
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Колеги, успяхте ли да се запознаете. Между другото, от вчера 

разглеждаме това, след като беше предоставено от „Информационно 

обслужване“ АД. 

Предлагам, ако няма други предложения, да одобрим 

предложеното разположение на информацията, която ще е свързана 

с разяснителната кампания на Централната избирателна комисия за 

Местни избори 2023 г. и да потвърдим на „Информационно 

обслужване“ АД, за да може да бъде публикувано на интернет 

страницата на ЦИК, където ще бъдат публикувани и всички, 

одобрени от ЦИК, разяснителни материали, за да е публично 

достъпна тази информация. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева и Цветозар 

Томов); против – няма. 

Колеги, последният ми доклад засега е във вътрешната 

мрежа, извън всички папки са обобщени предложенията за 

рубриката „Въпроси и отговори“ във връзка с местните избори през 

есента на 2023 г., като са разделени тематично. 

Предлагам ви същите да бъдат публикувани на интернет 

страницата на ЦИК в секция „Местни избори 2023 г.“ в Рубрика 

„Въпроси и отговори“, като визуализацията им също да бъде 

разделена по теми, за да може всеки, който се интересува от 

съответната тема, когато я достъпи на нашата страница, да може да 

прочете въпросите и съответно отговорите, свързани с тази тема. 

Разбира се, този файл технически ще бъде подготвен във варианта, 

който ще бъде публикуван на нашата страница, тъй като са 

необходими някои редакционни бележки. 

Освен това, с одобряването на този материал ви предлагам да 

възложим на директора на дирекция „Администрация“ да определи 

служител от администрацията на ЦИК, който да бъде ангажиран с 

публикуване във вътрешната мрежа в папка „Местни избори 
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2023 г.“, подпапка „Разяснителна кампания“ всички материали, 

които Централната избирателна комисия подготвя като проекти, 

както и одобрени след решение на ЦИК, за да може всички те да 

бъдат класирани на едно място с оглед тяхната проследимост и 

удобство  за работа, още повече те ще се увеличават. 

Имате ли други предложения? 

Колеги, по одобряването на въпросите и отговорите има ли 

изказвания? 

Моля режим на гласуване на направеното от мен 

предложение. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица 

Матева и Цветозар Томов); против – няма. 

Колеги, във връзка с одобряване на материалите от 

разяснителната кампания ви предлагам на нашата интернет страница 

да се публикува съобщение, в смисъл да насочим гражданите към 

рубриката „Въпроси и отговори“. В този смисъл ще бъде изготвено 

съобщение. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица 

Матева и Цветозар Томов); против – няма. 

Колеги, прекъсвам заседанието на Централната избирателна 

комисия. 

Ще продължим в 15,00 ч. 

 

(След прекъсването.) 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Продължава 

заседанието на Централната избирателна комисия. Девет членове 

сме в залата – имаме кворум. 
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Заседанието продължава по-късно от предварително 

обявения час заради продължилата извън очакваното време външна 

среща, с която бях ангажирана. 

Продължаваме с Доклади по административни преписки – 

трета точка.  

Господин Георгиев, заповядайте. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Докладвам протокол с номер към 

ЦИК-09-217/14.07.2023 г. за извършена дейност след докладвано от 

господин Томов на заседание и разпоредено да се извърши опис на 

съдържанието на представения компактдиск във връзка с Договор 

№ 26, сключен между Централната избирателна комисия и 

„Информационно обслужване“ АД.  

Тъй като беше останало да се извърши само това действие, 

предлагам членовете на Централната избирателна комисия да се 

запознаят със съдържанието на протокола и след това да преминем 

към вземане на решение за приемане на предоставените услуги по 

т. 1.1. и т. 1.2 от договора за периода от 6 април до 5 юли 2023 г. и да 

се подпише приемо-предавателният протокол. Материалите са в 

подпапка ЦИК-09-217 в папката с моите инициали. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания по доклада на господин Георгиев? Вашето предложение 

какво беше, колега? 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Предлагам да се приемат 

предоставените услуги без забележки по точките, изброени в 

договора, за периода от 6 април до 5 юли 2023 г. и след това да се 

подпише приемо-предавателен протокол. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания? 

За пореден път виждам съществени пропуски в начина, по 

който се представя на ЦИК информация, свързана с изпълнение на 

договор. В тази връзка предлагам до следващото заседание – 

господин Георгиев, ще Ви помоля да поставите резолюция с 

възлагане чрез директора на дирекция „Администрация“ до госпожа 



24 

Радостина Цветанова, предвид образованието, което притежава, за 

следващото заседание на Централната избирателна комисия, което 

ще бъде следващата седмица във вторник, да се представи 

информация с по-детайлен преглед и обстойна проверка на 

записаните на диска папки и файлове дали съдържат необходимата 

информация в изпълнение на договора, така че приемо-

предавателният протокол да се подпише от Централната 

избирателна комисия без възражения и забележки, каквото е 

съдържанието в самия протокол. 

Аз като председател на ЦИК няма да подпиша този протокол, 

докато Централната избирателна комисия не разполага с пълната 

информация, така че да може да вземе информирано своето 

решение. В случай че, както се посочва за пореден път, нямат 

достатъчната експертиза служителите от администрацията на ЦИК, 

да потърсят съдействието на нашите експерти, които консултират 

ЦИК по IT-въпроси. Предполагам, че за тях няма да представлява 

сериозно затруднение да подпомогнат администрацията на ЦИК в 

тази част. 

Колеги, няма да подложа на гласуване в това заседание 

вземането на това решение. Моето предложение е това, което 

направих, като молбата ми към докладчика е да постави срок до 

31 юли 2023 г. в края на работния ден да е готово, за да може във 

вторник да вземем решение предвид и времето, през което тази 

преписка се забави. 

Продължете, господин Георгиев. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Докладвам две преписки от 

Комисията за защита на личните данни (КЗЛД). Първата от тях е с 

вх. № НС-23-368/25.07.2023 г. – писмо, с което от Комисията 

изискват да се предостави заверено копие на една страница от 

представен в Централната избирателна комисия списък на лица, 

подкрепящи регистрация на политически субект за участие в 

изборите на 2 октомври 2022 г. По преписката се иска предоставяне 

на копие от съответната страница.  
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Подготвил съм писмо с проектен номер 7314. Предлагам да 

се запознаете и да го гласуваме за предоставяне на описаната в 

горепосоченото писмо страница. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан 

Чаушев, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева); 

против – няма. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Следващият проект на писмо е с 

проектен номер 7315 е за изпращане повторно на заверено копие на 

изискана страница от посочен в съответното писмо списък, поради 

това че предишния път не са били по подходящ начин извършени 

заличаванията на данни.  

Предлагам да изпратим повторно копие от съответната 

изискана страница на писмо с вх. № НС-23-405-1/25.07.2023 г. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Има ли изказвания? 

Няма. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан 

Чаушев, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева); 

против – няма. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Последният ми доклад в тази точка 

за днес е писмо с вх. № МИ-23-8-1/26.07.2023 г., което представям за 

сведение. Писмото е от сдружение и е във връзка с по-рано 

разменена кореспонденция между Централната избирателна комисия 

и същото сдружение, в което са поставени въпроси, като последният 

от тях е: възможно ли е към наименованието на коалиция, има се 

предвид кметства, да се добави и друг текст, като например 

наименование на НПО освен текста, който ще бъде намерен в 

рубриката “Въпроси и отговори“ на страницата на Централната 



26 

избирателна комисия и ще получи съответния отрицателен отговор 

на така поставения въпрос – за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, в тази 

точка ви докладвам писмо с вх. № ЦИК-00-233-2/27.07.2023 г. от 

Инспекцията по труда. 

Моля да се запознаете със съдържанието на изисканата 

информация, както и връщам на доклад вх. № ЦИК-00-233-

1/26.07.2023 г. Предвид посочения срок и след обсъждането в 

работна група ви предлагам да предоставим исканата информация 

писмено в определения срок.  

Предлагам да определим Д. С., деловодител в 

администрацията на Централната избирателна комисия, да 

представи изисканите документи. Във вътрешната мрежа се намира 

съдържанието на отговора, който ще предоставим на Инспекцията 

по труда – в папката на колегата Елка Стоянова и в моя папка. 

Имате ли предложения, изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан 

Чаушев, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева); 

против – няма. 

Следващ докладчик – господин Войнов, заповядайте. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Уважаеми колеги, във връзка с 

необходимостта от информация за броя на гласувалите в 

предходните избори за общински съветници и за кметове и за броя 

на балотажите предлагам да изпратим писмо до „Информационно 

обслужване“ АД с искане за съответната информация. Проектът на 

писмо е в моя папка. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан 
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Чаушев, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева); 

против – няма. 

Колеги, имате ли други доклади? Няма. 

Продължаваме с докладите на госпожа Манолова по 

докладните записки на администрацията. 

Заповядайте, госпожо Манолова. 

КРАСИМИРА МАНОЛОВА: Благодаря, госпожо 

Председател. 

Уважаеми членове на Централната избирателна комисия, 

докладвам докладна записка с вх. № ЦИК-09-226/27.07.2023 г. 

относно постъпила оферта от „Архивистика“ ЕООД с вх. № ЦИК-

08-15/19.07.2023 г. Офертата е представена след извършения оглед 

на 6 юли 2023 г. от представители на дружеството заедно с главния 

експерт-архивист в администрацията на Централната избирателна 

комисия на архивните помещения, в които се съхраняват основно 

изборни книжа – посочени са номерата на помещенията в 

докладната записка. 

След извършения оглед и на база на него от дружеството 

предлагат да обработят ценните изборни книжа и документи от 

произведените избори и национални референдуми за периода 2011 – 

2019 г., като тази дейност включва преглед и извършване на 

полистна експертиза, изготвяне на инвентарен опис, опис на 

документите, определени като неценни, на протокол на постоянно 

действащата експертна комисия, историческа справка и техническа 

обработка на архивните единици. След утвърждаване на 

инвентарните описи от ЦИК и Централния държавен архив, 

документите се поставят в архивни кутии и следва да се предадат на 

Централния държавен архив. 

Предложението на „Архивистика“ ЕООД съдържа и 

извършване на преглед на изборните книжа и документи, които се 

съхраняват в архивните помещения с номера 86 М40, П52, С44, 

както и прилежащото към С44 помещение – в скоби са посочени 

книжата от съответните избори, които се съхраняват в тези 
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помещения, като целта е да се отделят ценните от неценните 

документи, а неценните документи, които са с изтекъл срок на 

съхранение и неизползваните бюлетини и формуляри, да бъдат 

предадени за унищожаване.  

За тези дейности „Архивистика“ ЕООД предлага оферта на 

стойност 16 000 лв. крайна цена и срок за изпълнение на дейностите 

шест календарни месеца. В офертата се съдържа и кратко 

представяне на дружеството, както и клиентите на „Архивистика“ 

ЕООД.  

От представената оферта е видно, че дружеството ни 

предлага комплексна услуга от експертиза и оформяне на архивни 

единици до контролирано транспортиране и унищожаване на 

документи, неподлежащи на запазване. В офертата е обърнато 

внимание, че не са включени дейности по обработка на изборните 

книжа и документи от СИК извън страната от изборите за народни 

представители на 2 април и на 2 октомври, както и частта от 

книжата, които не са предадени на Централната избирателна 

комисия от Министерството на външните работи от изборите за 

президент и вицепрезидент на републиката и за народни 

представители на 14 ноември 2021 г. и от новия избор за президент и 

вицепрезидент на 21 ноември 2021 г. Общият обем на тези изборни 

книжа е около 2400 чувала, като „Архивистика“ ЕООД предлага 

допълнително и след оглед на място да се договорят евентуално 

дейности, свързани с обработката на тези документи. 

Във връзка с изложеното, считам, че представената оферта от 

дружеството отговаря на изискванията за обработка на изборни 

книжа и документи и е съобразена с вида на услугите, които е 

необходимо да се извършат и количеството на документите, които 

трябва да се обработят, както и тяхното състояние. Разходите за 

сходни услуги за последните 12 месеца са по сключени граждански 

договори с външни лица за експертиза на изборни книжа и 

документи за периода 2011 – 2017 г., и са в размер на 8 391,60 лв. с 

включените осигуровки от работодателя, което дава възможност за 
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сключване на договор за предложената по офертата цена по реда на 

чл. 20, ал. 4, т. 3 от Закона за обществените поръчки. Към настоящия 

момент по бюджета на ЦИК може да бъде поет ангажимент за 

предстоящи разходи по изпълнение на договор с дружеството, като 

плащанията за тези услуги ще се извършат по § 10-20 „Външни 

услуги“. Към докладната записка е представен и контролен лист от 

финансовия контрольор с изразено мнение за законосъобразност 

относно поемането на задължението в посочения размер. 

Моля Централната избирателна комисия да обсъди и одобри 

представената оферта като дейност и цена, след което да бъдат 

предприети действия по сключване на договор с „Архивистика“ 

ЕООД. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, чухте 

направения доклад. 

Аз обаче имам един-два въпроса. При архивиране на 

документните и предвид евентуален разход, който ще бъде 

направен, ако ЦИК приеме да възложи като външна услуга 

архивирането на документите, досега освен разходите, когато сме 

ползвали външна услуга, в случая, както казахте, сме ангажирали на 

граждански договор отделни лица, реализира ли Централната 

избирателна комисия приходи от тази дейност? 

Заповядайте. 

КРАСИМИРА МАНОЛОВА: Към настоящия момент нямаме 

реализирани такива приходи, които да са отчетени счетоводно. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Зададох този 

въпрос с оглед на това, че по моя информация имаме вземания, 

които счетоводно не са финализирани към настоящия момент, но 

принципно тази дейност е свързана както с разходване на средства 

от страна на Централната избирателна комисия, предвид 

невъзможността да се справи служителят архивист, който е един, на 

тази длъжност и сме ангажирали външна услуга, в същото време от 

другата страна на разходната част има и приходна, която ще бъде 
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приключена с тази дейност, надявам се, както говорихме, до края на 

месец август. 

На следващо място, искам да попитам – виждам докладната е 

съгласувана и с ръководителя на звено „Правна дейност“, това 

означава, че, ако сключим договор с „Архивистика“ ЕООД по 

начина, който се предлага, не е необходимо да се провежда 

обществена поръчка предвид какво? Предвид размера на разходите 

или? 

КРАСИМИРА МАНОЛОВА: Да, предвид размера на 

разходите, който общо не надвишава 30 хил. лв. без ДДС. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

въпроси? 

Заповядайте, господин Чаушев. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Въпросът ми е кой ще пише договора, 

след като евентуално вземем решение да одобрим тази оферта? 

Одобрим ли офертата вече влизаме в история – преддоговорни 

отношения, следдоговорни отношения и други такива.  

Питам: кой ще пише проекта на договор? 

КРАСИМИРА МАНОЛОВА: Проектът на договор ще бъде 

написан от служители от звено „Правна дейност“. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Освен цената има и някакви 

допълнителни решения. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, аз смятам, 

че за следващо заседание е необходимо да се представи 

допълнително информация, уточняваща по офертата цената, която се 

предлага, за какъв обем работа е предвид и информацията за броя 

чували и кашони, налични в сградата, където е ЦИК, и в резиденция 

Бояна. 

Освен това, да има и проект на договор, за да може като се 

вземе решение, да се гледа успоредно и с проекта на договор при 

какви условия ще се свърши тази работа. Така или иначе сега няма 

как да бъде взето решението, защото за първи път докладната се 

докладва в заседание на ЦИК и да може всички колеги да се 
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запознаят. Необходима е и тази уточняваща информация според мен, 

за да е ясно гласуваме ли сключване на договор за възлагане на тази 

дейност с този разход по офертата, дали той включва и брой чували 

с изборни книжа и материали, които към момента не се намират на 

територията на Централната избирателна комисия. 

Господин Чаушев, заповядайте. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Знам, че детайлите са досадни, но в 

крайна сметка те решават целия въпрос. 

След това въведение питам: кой ще вземе решение кои са 

ценни, кои не са ценни? Това фирмата ли ще преценява, или може би 

е добре и ЦИК да си прецени нещо. 

Второ, къде ще е изпълнението на този договор? Тук ли ще си 

свършат работата, или ще транспортират цялата работа в Архива в 

някакви си опаковки? Това са нюанси. Нямам решение и не знам 

точно какво ще се върши. Влезеш ли в една градина има хиляди 

пътеки, поради което ми беше и първото искане: какъв е проектът на 

договор? В този проект на договор трябва да има предмет, брой и 

количество и ще се види за какво точно – дали Бояна, дали тук и 

така нататък. В крайна сметка тук ли ще е изпълнението на 

договора, или съответно след пренасянето на цялата тази история в 

Архива? Тези нюанси трябва да се уточнят. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Госпожо Манолова, 

заповядайте. 

КРАСИМИРА МАНОЛОВА: Дейностите ще се извършват в 

Централната избирателна комисия, тъй като книжата са в  ЦИК,  в 

тази част, в която е офертата, без това, което касае Бояна, СИК извън 

страната, които се съхраняват там. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Добре, аз използвах юридическите 

термини и начин на изпълнение. Фактическите тук ще се свършат, 

тук ще им приемем работата и ЦИК ли ще натовари всичката тази 

приета работа да върви към Архива? Тоест ние ще си организираме 

евентуално транспорт до Централния държавен архив? Опаковките и 

транспорта за наша сметка ли са? 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Госпожо Манолова, 

заповядайте. 

КРАСИМИРА МАНОЛОВА: Всъщност офертата е 

комплексна, но доколкото не се съдържа тази информация дали те ги 

предават физически, или ние, може би трябва да изискаме 

допълнително към офертата допълнение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: В офертата, където 

е ценовото предложение, е записано „контролирано транспортиране 

и унищожаване на документите“ и без учрежденския архив на ЦИК, 

който е извън предмета на офертата. Тук говорим само за изборни 

книжа и материали. Най-вероятно те ще работят съвместно с нашия 

служител на длъжност „архивист“, на когото в трудовите му 

задължения влиза тази преценка – ценни, неценни и въобще какво 

подлежи на съхранение, какво на унищожение. 

Колеги, според мен правилно не можем да вземем решение в 

днешно заседание, защото е необходима допълнителна уточняваща 

информация, която да бъде изискана от „Архивистика“ ЕООД. 

Имате ли други въпроси и предложения?  

Уточнихме каква допълнителна информация трябва да се 

изиска по експертизата. 

Заповядайте, господин Чаушев. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Бих искал да се подготви кои материали 

счита за ценни, кои счита за неценни. Това нещо трябва да мине 

първо през ЦИК, пък после да вървим да пишем договори съгласно 

изискванията на закона. Това беше само добавка към 

допълнителната информация. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други предложения? 

Госпожо Манолова, записахте ли си всички предложения, 

като ще Ви помоля да подготвите и писмото, което сега ще подложа 

на гласуване, за да бъде изпратено. Може и в утрешния ден да се 

изпрати. 
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Моля, режим на гласуване да поискаме уточняваща 

информация от „Архивистика“ ЕООД ведно с проект на договор, за 

да видим при какви условия ще предоставят услугата. 

Гласували 8 членове на ЦИК: за – 8 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева); против – 

няма. 

Имате ли други доклади? 

Поради изчерпване на дневния ред закривам заседанието на 

Централната избирателна комисия и насрочвам следващото за 

вторник, 1 август 2023 г., от 10,30 ч. Благодаря ви. 

 

(Закрито в 16,00 ч.) 

 

 

 

 

 

   ПРЕДСЕДАТЕЛ: 

       Камелия Нейкова 

 

   ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ: 

       Емил Войнов 

 

 

 

 

 

 

 

Стенограф: 

  Стефка Аличкова 


